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ZÁPIS zo stretnutia sekcie Alpských disciplín ZSL 

 
 

Termín zasadnutia: 10.6.2023 / 10:00 – 19:30 

Miesto: Prezenčne, Valčianska Dolina, Reštaurácia Humno  

Prítomní: Michal Rajčan (MRA), Branislav Brozman, Kamil Povrazník (KPO), Pavel 
Krasuľa (PKR), Matej Antoška (MAN), Martin Hromada, Marek Lipnický 
(MLI), Marcel Kríž (MKR), Vladimíra Goňová, Katarína Rázusová, Janka 
Štaffenová (JŠT), Vladimír Franko (VFR), Timotej Zuzula (TZU), Roman 
Murín (RMU), Martin Makovník (MMA), Patrik Roth (PRO), Ján Rázus 

Predsedajúci: Michal Rajčan 

Zapisovateľ: Branislav Brozman 

Overovateľ:  

 
 
PROGRAM 

 
Program stretnutia: 
1. Zhrnutie sezóny 2022/2023 
2. Odborné pracovné skupiny sAD 
3. Diskusia 
4. Predpisy 2023/2024 

     Súťažný 
      Nominačný predpis ZSL na účasť na podujatiach medzinárodného významu 2024 
      Kvalifikačný predpis ZSL pre zaradenie do štátnej reprezentácie SR 2024/25 

 
1. Otvorenie 
 
MRO otvoril stretnutie privítaním a prostredníctvom PowerPoint-ovej prezentácie predstavil program, 
zloženie sAD ako i personálne zmeny v sekcii. Prezentoval zhrnutie sezóny 22/23 – plánové a reálne 
pretekové dni, celkovú účasť športovcov a priemerný počet pretekárov na pretekový deň. Pokračoval 
štruktúrou maximálne finančnej podpory podujatí na pretekový deň a prezentoval vynaložené náklady 
ZSL na podujatia. 
 
  
2. Zhrnutie sezóny pracovnými komisiami 
 
MRO vyzval odborné pracovné skupiny k zhodnoteniu sezóny.  
 
MKI prezentoval sezónu U12. Zdôraznil nevhodné správanie sa p. Smoleňáka na predžiackých 
pretekoch. Požiadal o zmenu predpisu pri podaní protestu z ústnej a písomnej na iba písomnú. V tejto 
oblasti vidia rezervy v znalosti predpisov a postupov. Do budúcnosti, zahrnúť do vzdelávania trénerov 
aj oblasť predpisov. Témou bola aj WhatsApp skupina, ktorá sa používa na pretekoch – ide len 
o informatívny a nie oficiálny komunikačný kanál.  
 
MLI, ktorý bol poverený predsedom pracovnej skupiny U16 J. Midriakom, prezentoval sezónu U16. 
Najdiskutovanejšou témou počas sezóny boli preteky ZSL v rakúskom Reiteralme. Pracovná skupina sa 
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zhodla, že uskutočnenie pretekov bolo dobré a plánujú v tom pokračovať aj v budúcnosti. Vzhľadom 
na nepriaznivé počasie v minulej sezóne, sa otvorila otázka ako zabezpečiť kvalitu pretekov počas 
dažďa. Tréneri apelovali aj na vopred určenie staviteľov tratí, keďže väčšinou na pretekoch sa stavitelia 
menia takmer stále tí istý – z dôvodu, že ostatní stavať nechcú. Pri zhodnotení sa otvorila aj otázka 
a systém nastavenia nominácie na FIS Children preteky – nominačné preteky alebo celkový počet 
bodov.  
KPO podal návrh na jednotlivé komisie, aby Odbornej metodickej komisii (OMK) dávali na konci sezóny 
zápis a vyhodnotenie sezóny z dôvodu zistenia či je stúpajúca alebo klesajúca tendencia nárastu 
členskej základne. MKR odpovedal, aby OMK nedávala viac roboty pracovným skupinám, ktoré nie sú 
platené.  
KPO sa vyjadril k pretekom v Reiteralme – ak bol cieľ začať pretekať skôr, tak to zámer nesplnilo. MLI 
reagoval, že sa vytvorili kvalitné preteky a ostatné preteky neboli na dostatočnej úrovni. PRO sa zastal 
pretekov v Reiteralme a na nedostatočnú účasť na pretekoch reagoval, že ani na slovensku sa 
regionálne kluby nezúčastňujú pretekov ZSL a podotkol, že ak sa chceme vyrovnať podmienkam 
medzinárodných pretekov, mali by sa preteky organizovali na ťažších kopcoch. 
Padol návrh, aby sa stavitelia tratí určili vopred pred sezónou. Apeluje sa aj na trénerov klubov ktoré 
nie sú organizátor pretekov, aby boli stavitelia tratí a takisto participovali na zabezpečení rozjazdových 
tratí. Rovnako v téme zloženie pretekovej JURY, počas sezóny sa v JURY opakovali rovnakí tréneri. 
Je na zváženie, vyhlasovanie výsledkov začať po zbalení tratí a sietí. VFR poznamenal, že všetko musí 
byť kolegiálne a aj napriek tomu, že preteky zabezpečuje organizátor, mali by pomáhať aj rodičia. 
 
Roman Murín prezentoval sezónu U21. Zdôraznil že nominácie na podujatia boli zverejňované neskoro. 
Celkovo sa konalo 18 FIS pretekov, spoločné Majstrovstvá SR v Super G a Alpskej kombinácii 
v spolupráci s Čechmi. Na MSR na Štrbskom plese sa zúčastnilo 18 štátov. RMO vymenoval výsledky 
z EYOF a MSJ. 
VFR vysoko hodnotil zhodnotenie predsedu U21. Poznamenal, že tréneri sú povinní mať HŠP a RTC. 
MAN odpovedal, že pokiaľ sú pretekári podporovaní zo strany ZSL , mali by mať obhajoby HŠP a RTC 
a v prípade ak nie sú podporovaní, nemali by byť povinní zverejňovať a obhajovať svoj plán. KPO 
poznamenal, že každý tréner by mal mať RTC. TZU obhájil trénerov, že nie sú ochotní robiť 
a prezentovať HŠP pokiaľ nie sú podporovaní ZSL. 
KPO pri prechode zo žiakov do juniorov, by mal mať športovec aj celkovú evidenciu histórie tréningov 
VFR vyjadril názor o výdaji finančných zdrojov na funkcionárov ZSL a na reprezentantov a na kluby –  a 
skonštatoval, že manažéri sú drahí. 
 
PKR zhrnul sezónu Masters. Prvé preteky organizovali už v polke decembra v Poľsku. Dal do povedomia 
skupinu Open, ktorá je od 16 do 30 rokov a je dobrým tréningom aj pre FIS pretekárov. Na MSR 
v Bachledovej doline pršalo, napriek tomu urobili 2 x obrovský slalom v jeden deň a  preteky slalomu 
presunuli do Poľska. Masters organizuje preteky s organizačným tímom 20 až 25 ľudí a nechcú inú 
pomocnú silu pri organizácii. Počas sezóny nastal konflikt medzi technickým delegátom a športovcom, 
tento problém bol na mieste vyriešený. Masters má stúpajúcu tendenciu v rozsahu  
5 – 10 %. 
Pracovná skupina je zmiešaná – sú pracovná skupina a nemajú podkomisie, v apríli mali požiadavku na 
zmenu stanov kde treba zapracovať aj podkomisie Masters. V súčasnosti majú 7 člennú pracovnú 
skupinu, ktorá však nie je oficiálna. 
 
Odborná metodická komisia vznikla z organizačnej štruktúry ZSL, ktorá podľa KPO nemá zmysel a chceli 
by skôr sekčné komisie.  
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KPO apeloval na potrebu vytvorenia dokumentu talentovanej mládeže, akú majú Česi, Nóri, Rakúšania 
a iné krajiny. Knižky týchto krajín priniesol a dal ich kolovať. Poznamenal, že na vytvorenie metodiky 
treba finančné zdroje a zaberú približne 400 hodín práce. 
MKR povedal, že vo Výkonnom výbore ZSL sú všetci zaujatí a odmieta spolupracovať s VFR z dôvodu, 
že nebol 20 rokov na lyžiach a povedal, že ľudia už nechcú počúvať VFR a odmieta sa ním riadiť. 
KPO pokračoval vo vízii vytvoriť metodický materiál, ktorým sa budú tréneri riadiť. KPO pokračoval ku 
vzdelávaniu – v minulosti riešil kurzy jeden človek, momentálne istú časť rieši JŠT, lektorov M. Molota 
a ďalšiu TZU.     
JŠT reagovala, že chýba vzájomný rešpekt a akceptácia OMK jej ako osoby či členky sekcie vzdelávania 
a preto spolupráca nefunguje. 
KPO pokračoval – vzdelanie, prax, schopnosti - návrh pracovnej skupiny, ktorá ma pripraviť jeden 
projekt, druhý projekt v rámci vzdelávania stále nebol definovaný kto sa na tom ma podujať a že na 
vzdelávaní sa neprednáša základ - absentuje systém vzdelávania trénerov 1 - 3. stupňa. Chyba aj 
vzdelávanie na vysokých školách. Dodal, že nemáme systém a potom plačeme nad výsledkami. 
VFR dopĺňa KPO a myslí si, že zápisy pracovných skupín sú spracované správne a žiada aby sa zápisnice 
zverejnili verejne. MKR reagoval, že pracovné skupiny odosielajú zápisy schôdze sAD a tým to z jeho 
strany považuje za ukončené. MKR sa k OMK vyjadril, že v Čechách a iných krajinách to už nevedú 
„dinosaury“ a opäť dodal, že členov OMK nikto nerešpektuje. VFR podotkol, že MKR nemá vzdelanie.  
MMA podotkol, z vlastných skúseností, že vzdelávanie na vysokých školách je neaktuálne doslova 
„tragédia“ a z vlastnej skúsenosti vie, že na vysokých školách sa vyučujú zastaralé techniky a navrhol, 
aby OKM spolupracovala s vysokými školami a apeloval na to, aby sa vyučovali aktuálne metódy 
VFR a MKR si opätovne vymenili názory o vzájomnom nerešpektovaní sa. 
 
OMK odporúča, aby sekcie mali svoje metodické komisie poskladané aj z trénerov a s patričným 
odborným vzdelaním. JŠT povedala, že každá sekcia ma mať lektorský zbor, ktorý bude ďalej vzdelávať. 
VFR doplnil požiadavku OMK, aby tréneri s najvyššou kvalifikáciou boli zaradení do odbornej skupiny – 
musia byť odborne zdatní, mať skúsenosti s publikovaním, s praxou a mať najvyššiu kvalifikáciu. 
OMK posudzuje kvalitu a odbornosť aj na základe prizývania si odborníkov – T. Zuzulu, T. Žampu, 
psychológov a iných. VFR zdôraznil, že nám chýba systém. 
TZU očakáva od OMK systém, ktorým na ZSL postupovať a očakáva od OMK, aby viac akceptoval sekciu 
vzdelávania.. 
 
MMA zhodnotil sezónu zdravotne znevýhodnených. Zdravotne znevýhodnení prechádzajú zo 
Slovenského paralympijského výboru do ZSL – 4 ročné prechodné obdobie. Počas týchto rokov chcú 
v U12 a U16 inklúziu zdravotne znevýhodnených pretekárov do pohára ZSL. Pracovná skupina bude 
schvaľovať dotáciu pre kluby, kde budú začlenené deti s hendikepom. Cieľ je začleniť mládež do 16 
rokov do lokálnych klubov. Navrhol, aby sa do vzdelávania zapracovala aj práca so zdravotne 
znevýhodnenými. Od ďalšej sezóny budú v pohári ZSL štartovať zdravotne znevýhodnení 
s koeficientom.  
 

3. Odborné pracovné skupiny sAD 
 
MRA prešiel k téme odborných pracovných skupín. Pracovné skupiny by mali byť dôležitý komunikačný 
kanál. 
VFR konferencia schválila predsedov komisii a nie pracovných skupín sekcii. MRA reagoval, že pracovné 
skupiny schvaľuje Výkonný výbor ZSL.  
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MRA otvoril štruktúru pracovných skupín ZSL. Navrhol v bode 5 doplniť funkčné obdobie o jeden rok – 
od 1.5 do 30.4.  
Vyzval k aktualizácii odborných pracovných skupín do konca júna. V U21 potreba navrhnúť členov 
pracovnej skupiny – nie je to skupina trénerov reprezentačného družstva, ale pracovná skupina 
trénerov U21. 
PKR chce zapracovať pracovnú skupinu Masters a vymenoval 7 mien. MRA zapracuje Masters pracovnú 
skupinu do aktuálneho predpisu. 
MRA navrhol zriadiť Športovú radu sAD – pracovná skupina, ktorá sa môže skladať nie len z lyžiarov, 
ale aj z odborníkov na kondičnú prípravu či športovcov z iných športov, ktorí dosiahli vrcholovú svetovú 
úroveň. Vytvorenie športovej rady je v súčasnosti v teoretickej rovine. 
 
Obedná prestávka 
 
MRA opätovne zahájil rokovania a prešiel plynulo k predpisom na ďalšiu sezónu.  
MRA oboznámil o aktualizácii o aktívnom členstve ZSL. Táto podmienka platí pre bez výnimky pre 
športových odborníkov, ktorí sú priamo aj nepriamo odmeňovaní zo strany ZSL za výkon svojej činnosti 
a rovnako aj športovci zúčastňujúci sa na podujatiach organizovaných v spolupráci so ZSL. Aktívne 
členstvo v ZSL musí mať aj realizačný tím na PMV a musí mať splnené podmienky Slovenskej 
antidopingovej agentúry. Tieto podmienky budú formulované a dopracované do predpisov na sezónu 
2023/2024 
 
Aktualizácia predpisov Súťažného predpisu ZSL, Nominačného predpisu ZSL a Kvalifikačného predpisu 
ZSL na sezónu 2023/2024. 
 
Návrhy a odporúčania spracované po sezóne 2022/2023 odpornými pracovnými skupinami boli 
diskutované a následne zapracované do súťažného predpisu 2023/2024. Súťažný predpis 2023/2024 
bude spracovaný a pred schvaľovaním rozoslaný pracovným skupinám a komisiám na kontrolu. 
 
Nominačný a Kvalifikačný predpis, tieto predpisy boli v určitých častiach doplnené a aktualizované. 
(kategória Masters). V častiach kritériá RD FIS a nominácia na podujatia sme v čase stretnutia nemali 
aktuálne informácie ktoré majú priamy dopad na formuláciu kritérií. Príprava predpisov bude ďalej 
pokračovať v užšej pracovnej skupine. 
 
MRA sa poďakoval prítomným za účasť na stretnutí a ukončil stretnutie sAD. 
 
V Bratislave, 13.6.2023 
 
Zápis napísal: Branislav Brozman   
Zápis overil: Michal Rajčan  
 
  
  
  
  
  
  
 


